

Title (en)  
Packaging container.

Title (de)  
Verpackungsbehälter.

Title (fr)  
Récipient d'emballage.

Publication  
**EP 0179182 A2 19860430 (DE)**

Application  
**EP 85100934 A 19850130**

Priority  
DE 8427244 U 19840915

Abstract (en)

The packaging container is made of cardboard or similar material, in particular a box which is made from blanks by folding and/or gluing and is rectangular in the base surface and in cross-section. It has a bottom part (2), provided for storing and removing individual parts, and a top part (3) which can be placed on top of the bottom part (2) and close the latter. The top part has wall regions which can be opened out around a fold (17), acting as a hinge, on the top side of the top part (3) and expose an access opening to the bottom part (2). Guide tabs as side wall portions (20), beginning at the fold (17) and continuing from the longitudinal edges of the wall (14) ending at the fold, are constructed on the wall (14) forming the top side and closing the access opening at the top. Said guide tabs are bent perpendicular to the top side in the direction towards the bottom part (2) and are preferably of arcuate construction at their edge located opposite the fold (17) in such a way that there is swivellability inside the top part (3).  
<IMAGE>

Abstract (de)

Ein Verpackungsbehälter aus Pappe oder ähnlichem Material, insbesondere eine aus Zuschnitten durch Falten und/oder Kleben hergestellte, in Grundfläche und Querschnitt rechteckige Schachtel mit einem zur Aufbewahrung und Entnahme von Einzelteilen vorgesehenen Unterteil (2) und einem darüber stulpbaren, das Unterteil (2) verschließenden Oberteil (3), das um einen als Scharnier wirkenden Falz (17) an der Oberseite des Oberteils (3) aufklappbare, eine Zugriffsöffnung zum Unterteil (2) freigebende Wandbereiche aufweist, wobei an der die Oberseite bildenden, die Zugriffsöffnung oben verschließenden Wand (14), beginnend am Falz (17) und aus ausgehend von den am Falz endenden Längsrändern der Wand (14) Führungslaschen als Seitenwandabschnitte (20) ausgebildet sind, die senkrecht zur Oberseite in Richtung auf das Unterteil (2) abgewinkelt und an ihrer, dem Falz (17) gegenüberliegenden Randkante derart, vorzugsweise kreisbogenförmig ausgebildet sind, daß eine Verschwenkbarkeit innerhalb des Oberteils (3) gegeben ist.

IPC 1-7  
**B65D 5/72**

IPC 8 full level  
**B65D 5/72** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**B65D 5/721** (2013.01)

Cited by  
EP0295503A1

Designated contracting state (EPC)  
AT CH DE FR GB IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0179182 A2 19860430; EP 0179182 A3 19880427; EP 0179182 B1 19910109; AT E59825 T1 19910115; DE 3581261 D1 19910214;**  
DE 8427244 U1 19841031

DOCDB simple family (application)  
**EP 85100934 A 19850130; AT 85100934 T 19850130; DE 3581261 T 19850130; DE 8427244 U 19840915**